
Referat af skolebestyrelsesmøde d. 5/11-2020 – virtuelt møde 
 

Deltagere: Dan Kondrup, Tina Sloth, Jens Moesgaard, Michala Herskind Sejr, Helene Kjærsgaard, Inger Hauge, Slavka Hansen, Elex 
Kristensen, Trine Madsen, Dorte Lorentzen, Jette Fredslund, elevrådsrepræsentanter 

Afbud:  
Referent: Michala Sejr 

 

Dagsorden 
Kommentar

/ 
beskrivelse 

Beslutning Ansvarlig 

1. Godkendelse af 
seneste referat + ny 
dagsorden  

Begge dele godkendes. Dan 

2. Elevrådet   Elevrådet er repræsenteret af 2 repræsentanter. Har ikke 
specifikke emner til med til mødets dagsorden. 

Dan 

3. Høringssvar 
(skoledistrikt) 

 Tjørring by udvides med byggegrunde, der skal høre til Tjørring og 
Gullestrups skoledistrikt. Da området ikke har relation til 
Brændgårdskolens distrikt, har hverken Brændgårdskolens ledelse 
eller skolebestyrelse kommentarer til områdets tilknytning til 
skoledistriktet, og skolen vil ikke indsende høringssvar. 

Dorte 

4. Info om budget fra 
byrådet 

 Endeligt budget for 2021 bliver først offentliggjort d. 1/12-2020. 
Der forventes ingen større ændringer i budgettet i det nye budget 
2021 i forhold til 2020. Muligvis bliver budgettet sammenholdt lidt 
bedre, da der kan komme penge fra puljen: ”Generelt løft af 
folkeskolen”. 

Jette 



5. Skolebestyrelses-
vedtægt  

Blev behandlet på sidste møde. Er nu rettet til efter de forslag, der 
kom og er blevet indsendt. 

Jette 

6. Økonomi  Fremlagt af Dorte Lorentzen og Jette Fredslund  
Følgende ansøgninger om økonomi til renoveringer på skolen er 
blevet imødekommet: 

- Omklædningsrummene til idræt 

- Gangarealerne i kælderen til idrætssalene 

- Madkundskabslokalet 

- Nye gulve til hele skolen  

Vi forventer at nå målet om et overskud i budgettet. Pengene skal 
overføres til næste års budget og dække nogle af udgifterne til 
inventar på skolen i Holing. Der har gennem 2020 været ekstra 
udgifter ifbm. Corona. Til gengæld er der blevet brugt færre penge 
på aktiviteter ud af huset med skoleklasserne. Således er budgettet 
holdt. 
Sfo´ens budget har en genbevilling fra 2019. Pengene ønskes 
bruges på en terrasseudbygning på sfo´en. Projektet mangler dog 
fortsat tilladelser og vurdering af byggemuligheder. 

Dorte/Jette 

7. Corona 
 
  

En lærer i overbygningen på Brorsonsvej har været smittet med 
Covid-19. Læreren havde været i nærkontakt med 6 kollegaer og i 
kontakt – men ikke nærkontakt – med 56 elever. Disse lærere og 
elever har været hjemsendt og Coronatestet med 
hjemmeundervisning. Ingen er testet positive. Eleverne genoptager 
almindelig skoledag fredag d. 6. november efter 5 dages 
hjemmeundervisning. Flere hjemsendte lærere er lykkes med at 
fjernundervise hjemmefra, hvor deres undervisning er blevet vist 
på storskærm i klasserne med hjælp fra øvrigt personale på skolen. 
Der er enighed blandt lærere og forældre om, at denne 
nødundervisning har fungeret overraskende godt og er blevet fint 
håndteret af skolen.  

Dorte 



Forslag til forbedring ved evt. nyt Coronaudbrud:   
- Bedre overblik i forældreinformation ifht. om det drejer sig 

om Talentklasserne eller skolen på Brorsonsvej. 

- Mere åbenhed til forældrene om specifikt hvilke klasser og 

lærere, der har været udsat for Coronasmitte. 

De 2 elever fra elevrådet hørte ikke til blandt eleverne, der blev 
hjemsendt pga. Corona. De har oplevet ugen på skolen meget tom 
og stille pga. færre elever. 
Skolen har og vil fremadrettet følge Sundhedsstyrelsens 
retningslinjer for Covid-19. 

8. Kontakt og 
forventninger 
mellem lærere og 
forældre 

 

 
Fremlagt til diskussion af Michala Sejr 
Under den allerede lange Coronaperiode – som forventeligt 
fortsætter hele vinteren – ses forældre og lærere stort set ikke. 
Dette udfordrer skole/hjem-samarbejdet og den løbende 
opfølgning på elevernes skolegang. Flere skole/hjem-samtaler blev 
aflyst i foråret pga. Corona, og mange forældre efterspørger 
feedback. Det er oplevelsen fra både forældre og lærer siden, at 
beskeder i Aula er brugbare til korte konkrete beskeder, men 
mangelfuld og med begrænsninger til lidt dybere opfølgninger om 
den enkelte elev. Elex Kristensen påpeger desuden Aula som et 
godt kommunikationsredskab ved trivselsproblemer, da det kan 
være godt for eftertiden at have beskrevet episoder på skrift.  
Der efterspørges til, om der er opmærksomhed og fælles 
retningslinjer fra lærerstaben om kommunikation til forældre i 
Coronatiden. Dorte Lorentzen fortæller, at det primære fokus hos 
lærerne har været på at få den konkrete hjemmeundervisning op 
at køre. Emnet vil Dorte tage med videre til møde med 
lærerstaben, så lærerne kan dele erfaringer og ensrette 
kommunikationen samt være opmærksomme på fordele og 
ulemper ved alternative kommunikationsformer. Telefonisk 

Michala 



kontakt, fysiske møder og teams-møder kan være et bedre 
alternativ til beskeder i Aula. 
Forældregruppen påpeger vigtigheden i, at forældremøder og 
skole/hjem-samtaler prioriteres, trods Coronaindskrænkninger. 
Dette ved fysisk fremmøde med sprit, afstand og evt. mundbind 
eller alternativt som teams-møder. Der stilles forslag om ekstra 
forældremøde hen over skoleåret som teams-møde. 
De 2 elevrådsrepræsentanter har netop begge været til 
skole/hjem-samtale på skolen. Møderne er forløbet fint og blev 
afviklet med håndsprit og afstand mellem mødedeltagerne. 
Flere forældrerådsrepræsentanter har gennem årene oplevet sene 
indkaldelser til skole/hjem-samtaler. Det besluttes, at invitation til 
skole/hjem-samtale fremadrettet skal sendes ud med mindst 1 
måneds varsel.   

9. Princip (rygepolitik) 
 
  

Herning kommune har vedtaget, at alle kommunale arbejdspladser 
skal være røgfri fra 1. januar 2021. Det er allerede tidligere 
vedtaget, at Herning kommunes folkeskoleelever ikke må ryge på 
skolernes grund. Brændgårdskolen følger naturligvis kommunens 
vedtægter. 

Jette 

10. Indskrivning af nye 
elever  

Der er afholdt indskrivningsaften for nye 0. klasser tirsdag d. 3. 
november. Pga. Coronarestriktioner var der ikke mulighed for 
fællesarrangement hen over aftenen med tale ved skolelederen, 
kaffe og fællessnak som vanligt. Kommende skoleelever fik i år ved 
indskrivning en goodie-bag med frugt, vand, malebog og farvekridt 
samt en t-shirt med skolens logo på, inden de gik hjem efter 
indskrivning. 
Der bor 64 kommende 0. klasses elever i Brændgårdskolens distrikt 
for skolestart i 2021. Foreløbig har 25 skrevet sig op til skolestart 
på Brændgårdskolen. 20 elever i distriktet mangler at indskrive sig 
inden deadline søndag d. 8. november. Vi håber på igen at have 
elever til to 0. klasser. Sidste år startede 50 ud af 95 børn fra 

Dorte/Jette 



årgangen i skoledistriktet. Vi følger op på indskrivningen til næste 
skolebestyrelsesmøde. 

11. Hvordan går det 
med ny skole? 

 
 

 
Rejsegilde for skolen med dertilhørende tale blev aflyst pga. 
Corona. Byggeriet følger tidsplanen - der er nu kommet tag og 
vinduer på bygningerne, og inventar er bestilt hjem. 
På spørgsmål fra elevrådet om, hvad der skal ske med 
Sønderagerskolen forklares, at denne skal rives ned og 
byggegrunde skal udstykkes på området. Helene Kjærsgaard, der er 
ansat ved kommunen oplyser, at grundene er særdeles populære, 
og at 10 allerede er solgt.  
På spørgsmål om udsigter for skoletandplejen på Sønderager 
fremadrettet, oplyser skolerepræsentanterne følgende: klinikkens 
skolebørn fordeles blandt Herning kommunes øvrige 
skoletandklinikker – alle børn fra Brændgårdskolen vil, når 
Sønderager lukker, skulle til Hammerum og senere Herningsholm, 
når ny skole her er opført.  

Dorte 

12.  Evt. 
  

 
- Talentklasserne skal have lavet evaluering, når de skifter til 

nye lokaler. 

- Brændgårdjul bliver måske virtuel i år pga. Corona 

- Forældre i skolebestyrelsen opfordrer lærere til at bruge 

forældrerepræsentanter til at arrangere julehygge i 

skoletiden uden forældre i år. 

- Forslag om at overbygningselever laver film om aktiviteter i 

skolen, der kan lægges på Aula. Så kan forældre stadig følge 

lidt med i skolens aktiviteter. 

- Forslag til næste møde: Fællesskab og sociale 

arrangementer under Corona 

Dan 

 



Datoerne for møderne resten af skoleåret ser således ud: 
 
1/12-20 kl. 17-19 
8/1-21 kl. 18-? (Nytårstaffel) 
2/2-21 kl. 17-19 
15/3-21 kl. 19-21 
21/4-21 kl. 17-19 
20/5-21 kl. 19-21 

 


